

စစ်ခေါင်းဆောင်များကို ခုံရုံးတင်ဖို့ အထောက်အထားတွေ ရှိနေပြီ

မဇ္ဈိမ (ကိုရိုင်း)  
၁၂ စက်တင်ဘာ ၂၀၀၉

**မဇ္ဈိမ ။ ။** ပြည်ပအခြေစိုက် မြန်မာနိုင်ငံရှေ့နေများကောင်စီ (BLC) က ပြင်သစ်နှင့် အမေရိကန် အဖွဲ့အစည်းအချို့နှင့် ပူးပေါင်း၍ ရာဇဝတ်မှု ကျူးလွန်ထားသော နအဖ စစ်ခေါင်းဆောင်များကို နိုင်ငံတကာ ရာဇဝတ်မှုခုံရုံး ICC သို့ တင်ရန် စိုင်းပြင်လျက်ရှိသည်။

စစ်အစိုးရကလည်း လက်ဦးမှ ရယူသည့်အနေဖြင့် BLC ကို မတရားအသင်းအဖြစ် ပြီးခဲ့သည့်လ ၃၀ ရက်၌ ကြေညာခဲ့သည်။ ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီး ဝိုလ်ချုပ်မောင်ဦး က BLC နှင့် ဆက်နွယ်အဖွဲ့အစည်းများသည် နိုင်ငံတော်လုံခြုံရေးကို ထိခိုက်ပျက်ပြားစေသည်ဟု ကြေညာချက်တွင် ပြောဆိုထားသည်။

ရာဇဝတ်မှု ကျူးလွန်သူ စစ်ဗိုလ်ချုပ်ကြီးအချို့ကို နိုင်ငံတကာတရားခွင်ကို တင်မည်ဆိုသော BLC ၏ လုပ်ဆောင်ချက်များနှင့် ပတ်သက်၍ မဇ္ဈိမ သတင်းထောက် ကိုရိုင်းက BLC ဥက္ကဋ္ဌ ဦးသိန်းဦး ကို ဆက်သွယ်မေးမြန်းထားသည်။

**မဇ္ဈိမ ။ ။** ရာဇဝတ်မှုကျူးလွန်ထားတဲ့ နအဖ စစ်ဗိုလ်ချုပ်တွေကို နိုင်ငံတကာရာဇဝတ်ခုံရုံး The International Criminal Court (ICC) မှာ တင်ဖို့ ကြိုးစားနေတာ ဘယ်အဆင့်၊ ဘယ်အခြေအနေကို ရောက်နေပြီဆိုတာ ထုတ်ဖော်နိုင်သလောက် ပြောပြပေးပါလားခင်ဗျာ။

**ဦးသိန်းဦး ။ ။** ICC က ၂၀၀၂ ခုနှစ်၊ ဇူလိုင်လ ၁ ရက်နေ့နောက်ပိုင်းက ဖြစ်တဲ့ ရာဇဝတ်မှုတွေနဲ့ ပတ်သက်တဲ့ ကိစ္စတွေနဲ့ အရေးယူနိုင်တာဖြစ်ပါတယ်။ အဲဒီနောက်ပိုင်းမှာ ဖြစ်လာတဲ့ ကိစ္စတွေဟာ အကြမ်းမုန်းအားဖြင့် ပြောရမယ်ဆိုရင် ၂၀၀၃ ခု၊ မေလ ၃၀ ရက်မှာ နအဖ ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး သန်းရွှေ က ဦးဆောင်ပြီးတော့ နိုင်ငံတော်အကြမ်းဖက်မှု ကျူးလွန်ပါတယ်။ အဲဒါကတော့ ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် အပါအဝင် သူ့ရဲ့ အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ် အဖွဲ့ဝင်တွေကို စနစ်တကျနဲ့ သတ်ဖြတ်ချေမှုန်းဖို့ လုပ်တဲ့ကိစ္စဖြစ်ပါတယ်။ နောက် ၂၀၀၇ ခု ရွှေပြည်တော်လှန်ရေးမှာလည်း အပြစ်မဲ့တဲ့ ရဟန်းသံဃာတော်တွေကို ဖိနှိပ်ညှဉ်းပန်း သတ်ဖြတ်တဲ့ ကိစ္စမျိုးတွေပေါ့။ နောက် ၂၀၀၈ ခု၊ မေလ မှာ ဖြစ်ပွားခဲ့တဲ့ နာဂစ်မုန်တိုင်းမှာလည်းပဲ လူ ၁ သိန်းခွဲလောက် သေဆုံးခဲ့တယ်။ အဲဒီအပြင် ၂ သန်းကျော်လောက်ဟာ အိုးမဲ့အိမ်မဲ့ ဖြစ်တယ်။ အဲဒီလို မုန်တိုင်းနဲ့ အတိဒုက္ခရောက်နေတဲ့ လူတွေကို နိုင်ငံတကာက ပေးမယ့် စာနပ်ရိက္ခာဆေးဝါးတွေကို မပေးနိုင်အောင် လုပ်တဲ့ကိစ္စတွေ၊ အဲဒါတွေကလည်း တကယ့်ကို ရာဇဝတ်မှုဖြစ်ပါတယ်။

အဲဒီအပြင် နယ်စပ်ဒေသတွေမှာဆိုရင် သောင်းကျန်းသူ အဖွဲ့အစည်းဝင်တွေလို့ မတရားစွပ်စွဲပြီးတော့ တိုင်းရင်းသား လူမျိုးစုံကို တမင်တကာကို ညှဉ်းပန်းနှိပ်စက် သတ်ဖြတ်နေတဲ့ ကိစ္စတွေလည်း ရှိပါတယ်။ အဲဒါတွေဟာ တကယ့်ကို ICC လို့ ခေါ်တဲ့ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ရာဇဝတ်ခုံရုံးမှာ တင်ပြီး အရေးယူနိုင်တဲ့ အနေအထားတွေဖြစ်ပါတယ်။

ဒီအနေအထားတွေအပေါ်မှာ ကျနော်တို့က လုံးလောက်တဲ့ သက်သေခံချက်တွေ ရှိပြီးဖြစ်တဲ့အတွက် ကျနော်တို့ရဲ့ လုပ်ငန်းစဉ်နဲ့ ပတ်သက်ပြီးတော့ ရှေ့ဆက်ပြီးတော့ပဲ ဆောင်ရွက်ဖို့ရှိပါတယ်။

**မဇ္ဈိမ ။ ။** အဲဒီအထောက်အထားတွေကို ICC ကို တိုက်ရိုက်တင်ပြီး တရားစွဲလို့ ရနိုင်တဲ့ အနေအထား ရှိနေလို့လား ခင်ဗျာ။

**ဦးသိန်းဦး ။ ။** မြန်မာနိုင်ငံဟာ ICC ကို လက်မှတ်ထိုးထားတဲ့ နိုင်ငံဖြစ်တယ်။ ဒါကြောင့်မို့လို့ သူ့ကို တိုက်ရိုက်အရေးယူလို့ မရတဲ့အတွက် ကုလသမဂ္ဂလုံခြုံရေးကောင်စီကို တင်ဖို့ဖြစ်ပါတယ်။ ကုလသမဂ္ဂလုံခြုံရေးကောင်စီက ဒီကိစ္စတွေနဲ့ ပတ်သက်ပြီးတော့ မှန်မှန် လုပ်တယ်ပေါ့နော်။ ICC ကို လွှဲလိုက်တယ်ဆိုရင် အရေးယူနိုင်မှာဖြစ်ပါတယ်။ အရေးယူမှုအပိုင်း နှစ်ခု

ပေါ့။ တရားရုံးက တိုက်ရိုက်အရေးယူတာရှိသလို ဒီအမှုနဲ့ပတ်သက်ပြီး စုံစမ်းစစ်ဆေးမယ့် တရားရုံးကိုလည်း ဖွဲ့စည်းထူထောင်နိုင်တဲ့ အလားအလာရှိပါတယ်။ ဒါကြောင့် ကျနော်တို့က ဒီကိစ္စတွေကို ဖြစ်အောင်ဆောင်ရွက်နေတာပါ။

**မဇ္ဈိမ ။ ။** ဒီလို နိုင်ငံတကာခုံရုံးတင်ဖို့ ကြိုးစားနေတဲ့အခါမှာ **BLC** နဲ့ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နေတဲ့ အဖွဲ့ ဘယ်နှစ်ဖွဲ့လောက်ရှိလဲခင်ဗျာ။

**ဦးသိန်းဦး ။ ။** အဓိက အဖွဲ့ နှစ်ဖွဲ့ပါ။ **FIDH** ဆိုတဲ့ ပြင်သစ်အခြေစိုက် လူ့အခွင့်အရေးတိုးတက်ရေးအဖွဲ့နဲ့ **GJC** လို့ခေါ်တဲ့ **Global Justice Center** အဲ့ဒါက အမေရိကန်အခြေစိုက် အဖွဲ့အစည်းဖြစ်ပါတယ်။ အဲ့ဒီအဖွဲ့ ၂ ဖွဲ့နဲ့ **Burma Lawyers' Council** နဲ့ ပူးပေါင်းပြီး ဆောင်ရွက်နေတာပါ။ အဲ့ဒီအပြင် ကျနော်တို့က မြန်မာနိုင်ငံမှာ လူ့အခွင့်အရေးချိုးဖောက်နေမှုများနဲ့ ပတ်သက်ပြီးတော့ လုပ်ကိုင်နေကြတဲ့ အဖွဲ့တွေလည်း ရှိပါတယ်။ ဥပမာ **Burma UK Campaign/ US Campaign for Burma** ၊ **WLB** လို့ အမျိုးသမီးအဖွဲ့တွေ၊ လူငယ်အဖွဲ့အစည်းတွေ၊ သက်ဆိုင်ရာ ဒေသအလိုက် လှုပ်ရှားနေကြတဲ့ အဖွဲ့အစည်းပေါင်းစုံပေါ့နော်။ တူညီတဲ့ရည်ရွယ်ချက်နဲ့ ပိုပြီး ထိရောက်တဲ့လုပ်ငန်းစဉ်တွေ ချနိုင်ဖို့ ဆုံးဖြတ်ချက်ချပြီး ဆက်ပြီးလုပ်နေပါတယ်။

**မဇ္ဈိမ ။ ။** ပြည်ပနိုင်ငံမှာ အခြေစိုက်ထားတဲ့ **BLC** အပေါ် စစ်အစိုးရက မတရားအသင်း ကြေညာခဲ့တာကို လက်ခံပါသလား။ ဒီကြေညာချက်ကရော ဥပဒေနဲ့ ညီတယ်လို့ ယူဆပါသလားခင်ဗျာ။

**ဦးသိန်းဦး ။ ။** ပထမဆုံးအချက်ကတော့ မြန်မာနိုင်ငံရှေ့နေများကောင်စီ ( **BLC** ) က မြန်မာနိုင်ငံရဲ့ပြင်ပမှာ အခြေစိုက်ပြီးတော့ တရားဝင်မှတ်ပုံတင်ထားတဲ့ အဖွဲ့အစည်းဖြစ်တယ်။ ကျနော်တို့လုပ်နေတဲ့ အလုပ်က မြန်မာနိုင်ငံအပါအဝင် တကမ္ဘာလုံးမှာ တရားဥပဒေ စိုးမိုးရေးကိစ္စတွေကို ဆောင်ရွက်နေတယ်။ လူ့အခွင့်အရေးချိုးဖောက်မှုနဲ့ ပတ်သက်ပြီးတော့လည်း ဘယ်လို ချိုးဖောက်တယ်ဆိုတာကို လေ့လာသုံးသပ်ပြီးတော့ အရေးယူဖော်ထုတ်တဲ့ကိစ္စတွေကို လုပ်နေတဲ့ အဖွဲ့အစည်းဖြစ်တယ်။ ကျနော်တို့ဟာ ငြိမ်းချမ်းတဲ့နည်းလမ်းနဲ့ မြန်မာနိုင်ငံရဲ့ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေနဲ့ပတ်သက်ပြီး ဆောင်ရွက်နေတဲ့ အဖွဲ့ဖြစ်တယ်။ ဒါကြောင့် မြန်မာနိုင်ငံ ရှေ့နေများကောင်စီရဲ့ မူ ရည်ရွယ်ချက်နဲ့ လုပ်ငန်းစဉ် အရဆိုရင် ပြည်တွင်းထဲမှာ ငြိမ်းချမ်းရေး၊ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး နဲ့ လူ့အခွင့်အရေး ထွန်းကားရေးကို လုပ်နေတဲ့အဖွဲ့ဖြစ်တယ်။

ကျနော်တို့ဟာ ဘယ်ဥပဒေကိုမှ ချိုးဖောက်ခြင်းမရှိဘူး။ ဒါကြောင့်မို့လို့ မြန်မာနိုင်ငံရှေ့နေများကောင်စီကို နအဖ ကနေပြီး တော့ တရားမဝင်လို့ ဆိုလာခြင်းက ဥပဒေအရ လုံးဝ မှားယွင်းတဲ့ ကြေညာချက်ပဲဖြစ်တယ်။

ဒုတိယအချက် တင်ပြချင်တာက မြန်မာနိုင်ငံအတွင်းမှာရှိတဲ့ စစ်အာဏာရှင်အစိုးရဟာ သူတို့ကိုယ်တိုင်က တရားမဝင်အစိုးရဖြစ်တယ်။ အဲ့ဒီအပြင် တရားဝင်ပြည်သူ့လွှတ်တော် ပေါ်ပေါက်ရေးဆိုတဲ့ တရားဝင်ရွေးကောက်တင်မြှောက်ထားတဲ့ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များကိုလည်းပဲ အာဏာလွှဲပြောင်းပေးအပ်ထားခြင်းမရှိဘူး။ မရှိဘဲနဲ့ အာဏာကို မတရား အဓမ္မသိမ်းပိုက်ထားတဲ့ အဖွဲ့အစည်းဖြစ်တယ်။ ဒါကြောင့်မို့လို့ သူတို့ဟာ တရားမျှတမှုကို မလိုချင်ဘူး။ တရားမျှတမှု ကိစ္စတွေကို ဆောင်ရွက်တာ သူတို့မကြိုက်ဘူး။ အဲ့ဒါကြောင့် သူတို့ရဲ့ မတရားဘူးလို့ ကြေညာခြင်းခံရတဲ့ ကျနော်တို့ရဲ့ ရှေ့နေများကောင်စီရဲ့ လုပ်ဆောင်ချက်တွေကို ပြန်ကြည့်မယ်ဆိုရင် တရားမျှတတဲ့ လုပ်ဆောင်ချက်တွေဖြစ်ပြီးတော့ စစ်အစိုးရရဲ့ မတရားမှုတွေကို ဖော်ထုတ်တဲ့ အဖွဲ့အစည်းဖြစ်တဲ့အတွက်ကြောင့်မို့လို့ ဥပဒေနဲ့မညီပဲနဲ့ မတရားအသင်းဆိုပြီး တဖက်သတ် ကြေညာခြင်းဖြစ်တယ်။ ဒါကို ကျနော်တို့ လက်မခံနိုင်ဘူး။

ပုဒ်မ (၁၅) (၁၆) အရဆိုရင် ပြည်တွင်းမှာ ဆူပူမှုတွေ၊ ခြိမ်းခြောက်မှုတွေ၊ အကြမ်းဖက်တဲ့ကိစ္စတွေ လုပ်ဆောင်တဲ့ အဖွဲ့အစည်းတွေ၊ အဲ့ဒီအဖွဲ့အစည်းတွေကို အားပေးတဲ့ လူတွေအတွက်ကို ရည်ရွယ်ပြီး ထုတ်ပြန်ထားတာဖြစ်တယ်။

**မဇ္ဈိမ ။ ။** **BLC** နဲ့ ဆက်စပ်နေတဲ့ တခြားအဖွဲ့အစည်းတွေကိုလည်း မတရားအသင်းအဖြစ် ကြေညာထားပါတယ်။ ဆိုတော့ သူတို့ရဲ့ ကြေညာချက်က သက်ရောက်မှု ဘယ်လောက်ရှိတယ်လို့ ယူဆပါသလဲခင်ဗျာ။

**ဦးသိန်းဦး ။ ။** မူလ ကာယကံရှင် **BLC** ကိုယ်တိုင်ကပဲ မတရားအသင်းမဟုတ်တဲ့ အတွက်ကြောင့်မို့လို့ သူနဲ့ ဆက်စပ်လုပ်ကိုင်တဲ့ အဖွဲ့အစည်းတွေကလည်းပဲ မတရားအသင်းမဟုတ်ကြဘူး။ သည့်အပြင် မြန်မာနိုင်ငံရှေ့နေများကောင်စီနဲ့ လုပ်

ကိုင်ဆောင်ရွက်နေတဲ့ အဖွဲ့အစည်းတွေက နိုင်ငံတကာနဲ့ချီပြီး လုပ်ကိုင်နေတဲ့ အဖွဲ့အစည်းတွေ၊ နိုင်ငံတကာလူ့အခွင့်အရေးနဲ့ ပတ်သက်ပြီး လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်နေတဲ့ အဖွဲ့အစည်းတွေ၊ နိုင်ငံတကာမှာ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးနဲ့ ပတ်သက်ပြီး လုပ်ကိုင် ဆောင်ရွက်နေတဲ့ အဖွဲ့အစည်းတွေဖြစ်တယ်။ ဒါကြောင့်မို့လို့ နအဖ ရဲ့ ကြေညာချက်ဟာဆိုရင် အင်မတန်မှ ရီစရာကောင်း တယ်။ အင်မတန်မှပဲ ရှေ့နောက်မညီဖြစ်ပြီးတော့ အကုန်လုံး သိမ်းကြုံးပြီးတော့ ကြောက်အားလန့်အားနဲ့ ကြေညာလိုက်တဲ့ ကြေညာချက်ဖြစ်တယ်။ **BLC** နဲ့ တခြားသူများနဲ့ ပူးပေါင်းပြီးတော့ ပြည်တွင်းပြည်ပမှာ ပိုပြီးတက်ကြွတဲ့ လှုပ်ရှားမှုတွေ ဖြစ် လာမှာကို ကြောက်တဲ့အတွက်ကြောင့်မို့လို့ အခုလို တခြားအဖွဲ့အစည်းတွေကိုပါ ထည့်ပြီး ကြေညာတာဖြစ်တယ်။ အဲဒီလို ကြေညာခြင်းဟာ ဥပဒေရဲ့ သဘောသဘာဝကို နားမလည်တာဖြစ်တဲ့အပြင် တဖက်သတ် အာဇာနည်နဲ့ ကြေညာတဲ့ ကြေညာချက်ဖြစ်တယ်ဆိုတာ ပေါ်လွင်နေပါတယ်။

**မဇ္ဈိမ ။** ။ အခုလို မတရားအသင်းအဖြစ် ကြေညာလိုက်တဲ့အတွက် **BLC** ရဲ့ လုပ်ငန်းတွေ၊ လှုပ်ရှားမှုတွေကို တစုံတရာ အတားအဆီးဖြစ်နိုင်မယ်လို့ ယူဆပါလားခင်ဗျာ။

**ဦးသိန်းဦး ။** ။ အတားအဆီးတော့ မဖြစ်ပါဘူး။ ဥပမာဗျာ နအဖရဲ့ မတရားတဲ့ ကိစ္စတွေကို နှစ်စဉ် ဆုံးဖြတ်ချက် ချနေတာက ကုလသမဂ္ဂ အထွေထွေညီလာခံရှိတယ်။ လုံခြုံရေးကောင်စီလည်းရှိတယ်။ အဲဒီတော့ ဒီလို အဖွဲ့အစည်းတွေက လည်းပဲ နအဖ ရဲ့ သွေးစွန်းတဲ့ လုပ်ရပ်တွေ၊ စနစ်တကျ လူ့အခွင့်အရေးချိုးဖောက်တဲ့ ကိစ္စတွေကို အမြဲတမ်း ဖော်ပြပြီးတော့ ရှုတ်ချနေတာဖြစ်တယ်။ တခြားသော **Amnesty International** လို့ခေါ်တဲ့ လွတ်ငြိမ်းချမ်းသာခွင့် အဖွဲ့တွေရှိတယ်။ **Human Rights Watch** လို့ခေါ်တဲ့ အဖွဲ့တွေရှိတယ်။ အဲဒီအဖွဲ့တွေအများကြီးပဲပေါ့။ မြန်မာနိုင်ငံရှေ့နေများကောင်စီကို အဲဒီလို (မတရားအသင်းအဖြစ်) ကြေညာမယ်ဆိုရင် **UN** အပါအဝင် တခြားသော အဖွဲ့အစည်းတွေ အားလုံးလည်းပဲ မတရားအသင်း ကြေညာရမယ့် အနေအထားဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့်မို့လို့ ဘယ်လိုမှမဖြစ်နိုင်တဲ့ကိစ္စကို လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက် ပြီးတော့ တနည်းအားဖြင့် ပြောမယ်ဆိုရင် ကြောက်အားလန့်အားနဲ့ ရှေ့နောက်မကြည့်ဘဲနဲ့ ကြေညာလိုက်တဲ့ လုပ်ရပ်တခု သာဖြစ်တယ်လို့ ကျနော့်အနေနဲ့ ပြောချင်တယ်။

**မဇ္ဈိမ ။** ။ **BLC** က ဖွဲ့စည်းထားတာ ၁၅ နှစ်လောက်ရှိပါပြီ။ ဒါပေမယ့် နအဖ ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးက အခုမှ မတရား အသင်းဖြစ်တယ်ဆိုပြီး ထုတ်ပြန်လိုက်တဲ့အပေါ် ဘယ်လို သုံးသပ်ပါသလဲခင်ဗျာ။

**ဦးသိန်းဦး ။** ။ ဒီထုတ်ပြန်ချက်နဲ့ ပတ်သက်ပြီးတော့ သေချာတာ နှစ်ခုရှိပါတယ်။ တခုကတော့ နိုင်ငံတကာမှာကြည့်မယ် ဆိုရင် ဥပမာ ပါကစ္စတန်လို နိုင်ငံမှာဆိုရင် တရားရေးဆိုင်ရာ မတရားမှုတွေနဲ့ ပတ်သက်ပြီးတော့ ရှေ့နေတွေ မခံဘူး။ အံ့ကြွ လာတယ်။ သမတ ကိုယ်တိုင်က အခက်အခဲတွေဖြစ်လာပြီး နောက်ဆုံး သမတ ပြုတ်ကျသွားတယ်။ အဲဒီလိုဟာမျိုးတွေက မြန်မာနိုင်ငံကိုလည်း ကူးစက်လာစရာအကြောင်းရှိတယ်။ ဒါကြောင့် မြန်မာနိုင်ငံအတွင်းမှာရှိတဲ့ ရှေ့နေတွေကို အဲဒီလိုမျိုး မလုပ်ရအောင် ကြိုတင်ပြီးတော့ ခြိမ်းခြောက်လိုက်တဲ့သဘောရှိတယ်။

ဒုတိယအချက်ကတော့ မြန်မာနိုင်ငံရှေ့နေများကောင်စီက ၁၉၉၄ ခုနှစ်ကတည်းက ဖွဲ့စည်းထူထောင်ခဲ့တာဖြစ်တယ်။ တရား ဥပဒေ စိုးမိုးရေး၊ လူ့အခွင့်အရေး တိုးတက်ဖို့ ကိစ္စတွေကို တစိုက်မတ်မတ် ဆောင်ရွက်ခဲ့တဲ့ အဖွဲ့ဖြစ်တယ်။ အခုချိန်မှာ မြန်မာ နိုင်ငံမှာ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးက ပျက်သုန်းနေပြီးတော့ ဖြစ်ပွားနေတဲ့ ပြစ်မှုကြီးတွေကို အစိုးရက ဦးဆောင်ပြီးတော့ ကျူးလွန် နေတာဖြစ်တယ်။ ဒါကြောင့်မို့လို့ အဲဒီလို ကိစ္စမျိုးတွေကို အရေးယူနိုင်ဖို့အတွက်လည်းပဲ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ရာဇဝတ်ခုံရုံး (**ICC**) ကလည်းပဲ ၂၀၀၃ ခုနှစ်မှာ တည်ထောင်ပြီးသားဖြစ်သွားတဲ့ အတွက်ကြောင့် အဲဒီလိုကြီးမားတဲ့ ရာဇဝတ်မှုကြီးတွေကို စစ်ဆေးမယ့် တရားရုံးပေါ်လာတဲ့ အတွက်ကြောင့် အဲဒီတရားရုံးမှာ ရာဇဝတ်မှုတွေကို ကျူးလွန်တဲ့ နအဖ ရဲ့ အဓိက စစ်ခေါင်း ဆောင်တွေကို တရားစွဲဖို့ လုပ်တဲ့အခါမှာ နအဖ အနေနဲ့ အင်မတန်မှ ကြောက်ပါတယ်။ ဒါတွေက တကယ်ပဲ ဖြစ်လာနိုင်တဲ့ အနေအထားဖြစ်ပြီးတော့ ဖြစ်လာနိုင်စရာ လမ်းစတုလည်းရှိတယ်။ အဲဒီလမ်းပေါ်မှာ ကျနော်တို့ မြန်မာနိုင်ငံရှေ့နေများ ကောင်စီက ရောက်ရှိနေတာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် အဲဒီလို လုပ်နိုင်တဲ့ အဖွဲ့ဖြစ်တဲ့အတွက် ဒီအဖွဲ့အစည်းကို တမင်တကာ ချေဖျက်ချင်တဲ့ အနေနဲ့ တဖက်သတ် ကြေညာတာ ဖြစ်ပါတယ်။

ကျနော်တို့ လုပ်မှာကတော့ တရားမျှတမှုကို ရှာဖွေရေးအတွက် လုပ်မှာဖြစ်ပါတယ်။ ဒီလုပ်ငန်းဟာ အခု အရှိန်ရလာပြီးတော့ နိုင်ငံတကာနဲ့ ဆက်စပ်လုပ်ကိုင်လာနိုင်တဲ့ အနေအထားရောက်တဲ့အခါမှာ နအဖ က စိုးရိမ်ပြီးတော့ တဖက်သတ် မတရား အသင်း ကြေညာလိုက်တာပဲဖြစ်ပါတယ်။